
PŘÍLOHA I

Poděkování všem
Kdybych byl buchlovickým občanem, který se více méně stará o svou rodinu a svůj dům a malou 

zahrádku, na níž pěstuje cosi smysluplného nebo chová včely, chodil bych možná jednou za rok mezi 
lidi. Navštěvoval bych sporadicky z té nejširší nabídky, jaká je možná jen v Buchlovicích,  jedenkrát za 
rok nějakou kulturní nebo společenskou akci. Kdybych se ale dozvěděl, že se koná něco mimořádné-
ho s čím se už nepotkám ve svém životě, opustil bych vyjeté koleje a šel bych se radovat s ostatními. 
A věru, udělal bych dobře.

Dva dny bych strávil spolu s dětmi a dospělci v radovánkách, mohl bych se dobře pomodlit i zazpí-
vat si, o tanci nemluvě.

A tak bych skončil v neděli v podvečer, nohy by mě pálily, záda bych necítil i zadek by mě trochu bolel 
od tvrdých židlí, ale byl bych navýsost spokojený a trochu dost pyšný. Měl bych radost z toho, že je v mé 
obci tolik lidí, kteří jsou aktivní a se zájmem dělají věci pro ostatní, jak se říká, bez jakýchkoli nároků.

Kdybych byl tím občanem, tak bych těm lidem kolem sebe aspoň poděkoval za vzruch, který kolem 
sebe vytvořili a který vířil v Buchlovicích při oslavách „200 let Buchlovice městečkem“ ve dnech 21. 
– 22. 5. 2005. I za pozornost, kterou v této době a vlastně napořád věnovaly s věnují média.

Poděkoval bych farnímu společenství i P. Jiřímu Kovářovi za důstojnou oslavu v souvislosti s od-
halením pamětní desky P. Arnoštu Hrabalovi, také P. Josefu Zelinkovi za jeho práci, která vyústila ve 
vydání knížečky „Dějiny farnosti v Buchlovicích“ a všem, co se zasloužili o příjemnou hodinku před 
farou (schola, muzikanti, řečníci, atmosféra lidmi vytvořená..), také ovšem těm, co dali vzniknout 
pamětní desce, abychom měli na „pana radu“ stálé připomenutí etc.

Poděkoval bych i těm lidem, kteří si umějí hrát a kteří rozumějí nadsázce, trošku i legraci a které 
„nerozhodí“ nějaký technický nedostatek, který zapříčiní, že diváci na místě mají „obraz“ a poslucha-
či po celém městečku zase jen „zvuk“. I tak bylo sázení „Lípy neviny č. II.“ docela příjemnou záležitos-
tí, která rozhodně neusne. Ta krásná fáma bude mít, jak doufám, dlouhý život.

Byl bych vděčný všem  učitelkám i učitelům, kteří své dovednosti i smysl pro rytmus a takt i literární 
cit dovedli  zasadit do mladých hlaviček i tělům jejich dali řád a ono se to projevilo jako výstava výtvar-
ná a ze sálu se stala galerie. Slyšeli-li jste přednášet mladé autory svá vyznání obci Buchlovice, co asi 
může být srdečnější a upřímnější, co více pohladí? Také bych poklepal po ramenech  členy Spolku pod-
porovatelů historie Buchlovic, že vytvořili „historickou zkratku“ na panelech a dali (těm pozornějším) 
mnoho otázek, ale i odpovědí. Doposud jsem sám nevěděl, že mohou být kaktusy tak zajímavé a pů-
vabné, měl jsem dojem, že jsou jen plné ostnů, ale ony zářily a kvetly přebohatě.  V takovém prostředí 
se to pak slavnostně schůzovalo, to se to přijímaly daleko hledící předsevzetí, díky  pánové!

Kdybych byl tím občanem, chodil bych po rynku a dal bych si také něco moc dobrého nebo i zvlášt-
ního, ryby, cosi sladkého jako buchlovský frgál, ale něco moc dobrého může být i spálená klobáska 
a kdybych tam nahlédl, musel bych pak přiznat, že i hospody všeho druhu se činily a snažily, aby 
zaujaly a potěšily potencionální strávníky.

Určitě by mně přišlo vhod i pozvání na Májovou zábavu, na které hrála kapela Šarovec z Hluku, 
která je zde docela oblíbená i proto, že umí vyhovět i zvláštním požadavkům a je mobilní a přizpůsobi-
vá a určitě jí na hodince „přes čas“ nezáleží.

Kdybych  měl jen trochu více času, jistě bych zašel na pouť na Barborce, neboť je to jedna z mála 
intimních a pro křesťany příjemná. Rušivých momentů tam mnoho není, ale záleží také mnoho na 
tom, jak kdo co prožívá. Někdo se může modlit i v lese nebo na rybách.

Buchlovice oslavily 200. výročí 
povýšení na městečko



PŘÍLOHA II

Poděkování ode mě by patřilo těm, kteří se podíleli na opravdu hutném slavnostním nedělním pořa-
du. Počínaje panem občanem Vladimírem Doskočilem s jeho tvárným hlasem, Folklornímu studiu 
Buchlovice, které si našlo parketu v buchlovském materiálu v několika polohách, dětem nejmenším 
z Mateřské školy Buchlovice, těm větším ze základní školy, které už jsou variabilnější a mohou se 
předvést v různých žánrech (aerobik I – III, módní přehlídka na téma „Počasí – Živly“, jako tanečníci 
tanečního kroužku a také flétnový soubor z předešlého dne nebo nosný dívčí sbor).

Určitě bych registroval snahu o co nejlepší výkon od Ženského pěveckého sboru, který, aniž si to 
okolí uvědomovalo, zpíval po nějakou dobu možná své poslední veřejné vystoupení. A tak by bylo na 
místě nejen poděkování členkám sboru bez rozdílu, ale především dirigentovi panu Františku Klvaňo-
vi za dlouhých a plodných 27 let práce pro sbor, také pro nás, kteří jsme jejich písním naslouchali.

Možná by bylo vhodné úctu dát  panu Víťovi Kučerovi za práci na knize a všem spoluautorům, 
fotografům také, bylo sneseno mnoho důkazů o plodnosti tohoto našeho prostoru, bylo shledáno 
mnohem více krás, než je možno v jedné knížce obsáhnout a předložit. Jen pomyšlení na to, že je ještě 
před námi více příležitostí k prezentaci obce Buchlovice by nás uchránila před skepsí.

V neposlední řadě bych pozdravil zúčastněné zastupitele, kteří mohou směle předstoupit před lidi a říci 
svá třeba tajná přání veřejně, protože je myslí vážně, hlavně tak smýšlejí ve prospěch celé obce. Tři sudičky 
při uvádění knížky „Moje Buchlovice“ tentokrát nahradili muži tří generací, dospělého pana Karla Strýčka, 
člověka znalého, vyprávěče par excelence a inspirátora mnoha statí v knížce, starostu ing. Jiřího Černého, 
kterého není třeba zvláště představovat, jeho dílo se na obci podepisuje již od roku 1989 a konečně mladého 
Tomáše Neorala, který sotva vyšel ze základní školy a rozhlíží se, co mu život přinese. Vybírali jsme ostatně 
podle stejného klíče, jako v knížce – od historie přes současnost k budoucnosti.

V následujících dnech bych oslovil neúnavné fotografy anebo jiné dokumentátory, kteří by mi mohli 
prodloužit mou paměť a ozdobit mé vzpomínání na právě prožité dny 200. výročí povýšení obce Buch-
lovice na městečko.

A nakonec bych poděkoval i „těm na obci“, pracovníkům, kteří se velmi snažili vše, celé to víření 
a hemžení, spojovat a dát mu řád,  protože by to všechno mohli dělat mnohem hůře.

Kdybych byl občanem buchlovickým, tak bych to udělal.
Miloslav Hrdý

Fotografie: Oldřich Stránský

Z vystoupení dětí v maskách na náměstí



PŘÍLOHA III

Krojovaní před sobotní slavností před farou

Po odhalení pamětní desky knězi a umělci Arnoštu Hrabalovi na faře. Zleva: P. Kovář, P. Zelinka,  
P. Němeček a P. Jošek.



PŘÍLOHA IV

Vlevo od P. Kováře vidíte autora pamětní desky P. Arnoštu Hrabalovi prof. dr. Zdeňka Přikryla z Olomouce

Součástí oslav byly i projížďky kočárem po obci

Výstavu o minulosti obce připravili členové Spol-
ku podporovatelů historie Buchlovic. Fotografie je
z přípravy expozice.



PŘÍLOHA V

Z vystoupení dětského sboru v sále bývalého kina

Lípě „hore kořeňama“ popřál dobrý růst i místo-
starosta Petr Dvořan

Samotného sázení „Lípy neviny 2“ se ujal ing. Zde-
něk Zálešák



PŘÍLOHA VI

Mimořádné zasedání zastupitelstva k výročí Buchlovic se odehrálo v sále restaurace U Páva

Občané přítomní při zasedání mimořádného zastupitelstva



PŘÍLOHA VII

Malí flétnisté se všem líbili

Mladá houslová virtuozka Spokojení spoluobčané na náměstí



PŘÍLOHA VIII

Startujícímu balonu z buchlovického náměstí všichni zamávali

Buchlovice z výše několika stovek metrů



PŘÍLOHA IX

A tak vypadá naše obec z výše kolem jeden a půl kilometru

Na počest přistání balonu na loukách u Zikmun-
dova

Na večerní tancovačce na „rynku“ se všichni dobře 
bavili



PŘÍLOHA X

Nedělní pozvání starosty na sklenku vína přijali jak naši spoluobčané, tak i představitelé okolních obcí

Slavnostní nedělní program uvedl herec a téměř 
občan našeho městečka Vladimír Doskočil Každý se baví jinak …



PŘÍLOHA XI

Nedělní náměstí bylo plné sedících i stojících spoluobčanů

Vystoupení Folklórního studia Buchlovice



PŘÍLOHA XII

Mužský sbor Folklórního studia

Jeden z obecních zastupitelů MUDr. František 
Němeček při svém vyznání a přání městečku

Vystoupení dětí s píšťalkami z družební obce Cho-
toviny v jižních Čechách



PŘÍLOHA XIII

Taneční vystoupení buchlovických děvčat

Děti z mateřské školy všem zazpívaly



PŘÍLOHA XIV

Milá módní přehlídka mladých slečen

Aerobic přitáhl nejen rytmy, ale hlavně tanečními 
kreacemi Z jiného tanečního vystoupení našich děvčat



PŘÍLOHA XV

Oslavy obce přivítal rovněž ženský pěvecký sbor vedený Mgr. Františkem Klvaňou

Členové současné dechovky se zvěčnili se zakládajícími členy kapely, které v nedělním odpoledni ocenil 
a pozdravil starosta obce ing. Černý



PŘÍLOHA XVI

Vyvrcholením nedělního odpoledne byl křest knihy o obci Moje Buchlovice, který se uskutečnil symbolicky 
za účasti tří generací, a to pana Karla Strýčka, Tomáše Neorala a starosty ing. Jiřího Černého.

Kluci před vystoupením Programem provázel tajemník obecního úřadu 
ing. Miloslav Hrdý




